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      Acta aprovada a la sessió 1/2023 del Consell. Signada digitalment pel regidor
                        Noel Duque Alarcón en data 10 de maig de 2023

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 6

Núm.: 4/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 16 de novembre de 2022
Horari: De 18.30 h a  20.00 h
Lloc: Centre Cívic President Macià

Hi assisteixen:

Noel Duque Alarcón President

Salvador Pérez Villaden Representant Grup municipal PSC

Francisco Manuel Briceño Alcocer Representant Grup municipal Tot per Terrassa

Monica Redolat Castella Representant AVV Font de l’Espardenyera

Susana Escalera Hernández Representant Suplent ASS Niños Desaparecidos Riada 1962

Jaume Àvalos Tomàs Representant AVV Sant Pere Nord

Catalina Moreno Haro Representant Suplent AV Les Arenes, La Grípia i Can Montllor

Ana María Martínez Fernández Representant AS d’entitats de dones

Encarni López López Representant Comunitat Educativa de primària

Javier Díaz Moreno Representant AS d’entitats culturals

Montserrat Gómez Maldonado Representant AS d’entitats d’esplai

Cynthia Ramírez Relaño Representant AS Comunitat educativa

Ángel Franco Murillo Representant Copmunitat sociosanitària

José Egea Leiva Veí barri Can Tusell

Miguel Soriano Molina Representant AS d’entitats gent gran

Irene Sarlé Garcia Representant AVV Êgara

Mª Cruz Serrano Sánchez Representat AS d’entitats d’esplai

Mª Dolores Fernandez Medina Representant AS d’entitats de solidaritat

Membre excusats

Montserrat Martínez Fernández Representant AS d’entitats culturals
Montserrat Olmos Lao Representant AS d’entitats culturals
Eugeni Coll Brosa Representant AS d’entitats sociaoassitencials

Esther Ariza Sánchez Veïna barri Ègara
Gala Porté Ferré Representant Grup Municipal ERC-MES
Anabel Caro Gómez Representant AVV Can Tusell

Mª Dolores Moreno Pavón Representant Comunitat educativa primària

Begoña López Soria Representant Associació de comerciants

Juan Garcia Martínez Representant AS d’¡entitats culturals

Joan Martínez Collado Veí Font Espardenyera

Xavier Garcia Curado Veí Sant Pere Nord

Membre absents

Ramón Moya Martínez Representant AS d’entitats esportives
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Youssef El Filali Representant AS d’entitats juvenils

Consuelo Reillo Miguel Representant AS d’entitats esportives

Montserrat Trullàs Escoda Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Susana Martínez Becerra Representant AV Les Arenes, La Grípia i Can Montllor

Victor Manuel Pérez Fernández Representant AV Sant Llorenç

També Assisteixen

Isaac Albert Agut Tinent d’Alcalde Àrea de Serveis Generals i Govern Obert

Emília Andreu Almécija
Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern 
Obert

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Miquel Àngel Gamell Farré Director Serveis Gestió Tributària i Recaptació

David Garcia Castelló Director Serveis Económics

Lorena Morales Grup esplai La Fábrica

Eva Gou Quintana Secretaria

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 28 de setembre de 2022
2. Presentació del pressupost municipal per a l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde,
Sr. Isaac Albert i Agut
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 28 de setembre de 2022

Obre la sessió el President del Consell Sr. Noel Duque Alarcón, donant les gràcies a tots i totes
per assistir al Consell Municipal del Districte 6. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a l’acta
de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com que no hi ha cap, s’aprova l’acta

2. Presentació del pressupost municipal per a l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde,
Sr. Isaac Albert i Agut

El Sr. Noel Duque donà pas al segon punt de l'ordre del dia. Va donar la benvinguda al Sr.
Isaac Albert ( Tinent d'alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) que va procedir a
l'exposició del punt d'aquest punt.

El Sr. Isaac Albert explicà que hi ha dos objectius clars en el pressupost del 2023 i que son el
de sostenibilitat i el de consolidació. S’ha pres la decisió de no incrementar la pressió fiscal
malgrat l'increment de l’IPC i de la inflació i això vol dir que els ingressos propis en principi no
augmenten. La consolidació te a veure amb els projectes de transformació de la ciutat amb la
idea de consolidar totes les polítiques que s’han dut a terme durant el mandat. Digué que la
sostenibilitat passa per que la situació econòmica no repercuteixi en la ciutadania.

Continuà el Sr. Isaac Albert diguen que venim d’un pressupost del 2022 amb un import de
215,73 milions d’euros dels quals 4,3 milions d’euros van quedar com a no disponibles. Es va
aprovar un pressupost d’inversions de 19,3 milions d’euros, les societats municipals tenen un
pressupost de 45,4 milions d'euros i tot això suposa un pressupost consolidat de 280,4 milions
d’euros. Explicà que durant l’any es va poder aplicar un superàvit de 8,5 milions d’euros. Pel
que fa als Next Generation, explicà que l’Ajuntament s’ha presentat a diferents convocatòries
d’aquests fons europeus i els que han arribat al 2022 s’han estat treballant.
Pel  que fa  a l’any 2023,  digué que s'està  treballant  amb un import   total  de 225 milions
d’euros.  Explicà que s’aprovaran unes inversions de 22 milions d’euros esperant l’impacte
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dels Next Generation. Remarcà que partiran d'aquests 12,9 milions d’euros que son recursos
propis però que si es sumen les inversions provinents d’aquests fons europeus ens podem
situar en aquestes xifres de 21 milions d’euros.  El  pressupost  de les societats municipals
passa  a 51,4 milions d’euros i això fa un import consolidat de 298,4 milions d’euros. El Sr.
Isaac Albert digué que el pressupost creix en ingressos però també en despesa.
Continuà el Sr. Isaac Albert i explicà, en referència a les ordenances fiscals del 2023 que hi ha
increment  zero  tant  dels  tipus  impositius  com dels  coeficients  i  per  tant  no  augmenta  la
fiscalitat.  Informà  que  aquest  any  2023  entrarà  en  funcionament  un  gestor  tributari  que
acabarà impactant d’una forma molt positiva en la ciutadania per què facilita el pagament i
genera un pla personal de pagament que permetrà gestionar els seus tributs d’una forma
personalitzada.  Informà  que  s’han  dut  a  terme  millores  tècniques  en  l’àmbit  de  les
bonificacions i les comunitats energètiques, del patrimoni, dels comptadors de l’aigua, de la
tinença d’animals de companyia etc que no tenen cap impacte en els rebuts.
A  continuació,  explicà  que  el  recurs  més  important  d’un  ajuntament  és  l’IBI  amb  una
recaptació  de 61 milions d’euros.  La participació  en els  impostos de l’Estat  (PIE) son 65
milions  d’euros.  Altres  aportacions  d’altres  administracions  (Generalitat  de  Catalunya  i
Diputació) suposen 27 milions d’euros. Taxes i preus públics amb un import de 38 milions
d’euros.  L’impost  de vehicle,  9 milions d’euros.  L’  impost  d’activitats econòmiques (IAE) 9
milions d’euros. La plusvàlua 7 milions i mig d’euros. Recordà que amb aquest impost abans
es recaptaven 12 milions d’euros. L’impost de construccions (ICIO) suposa gairebé 6 milions
d’euros. Aquest son els ingressos principals de l’Ajuntament que fa un total de 225 milions
d’euros.  Explicà  el  Sr.  Isaac  Albert  que  gairebé  un  59% son  ingressos  propis  i  per  tant
depenen de les nostres dedicions i un 41% de participació d'ingressos de l’Estat i  d’altres
administracions. Continuà el Sr. Isaac Albert i explicà les principals taxes i preus públics que
suposen gairebé 38 milions d’euros. En referència a la taxa de residus, el Sr. Isaac Albert
posà de manifest que aquesta taxa ha de tendir i s’ha d’acostar a cobrir el cost real del servei i
cada any estem més lluny del cost real del servei i en aquest moment estem al voltant del
55% del cost real.  La recollida de residus a la ciutat te un cost de gairebé de 26 milions
d’euros, dels quals només en recaptem 13 milions i la resta surt de la recaptació general que
no cobreix la taxa.
Continuà el Sr. Isaac Albert i  explicà que al pressupost del 2023 tenim la problemàtica de
l’increment de la despesa amb un increment de 17 milions d’euros. Si ingressem 9 milions
més però tenim una despesa de 17 milions més, això vol dir que tenim 8 milions d’euros que
hem d’interioritzar dins del pressupost i això ens condiciona i ens complica a l’hora de prendre
decisions.  Explicà  que  aquest  augment  dels  ingressos  prové  dels  5,2  milions  d’euros
d’ingressos propis, menys 4,5 milions d’euros de la plusvàlua, dels 2,2 milions de les PIE i
dels 6,4 milions d’euros d’ingressos d’altres administracions. Aquests últims explicà que es
tracta d'ingressos molt finalistes. D’aquest 6 milions d’euros, 2,2 milions van destinats a la
gratuïtat  de  les  escoles  bressols  i  4,2  milions  d’euros  venen  condicionats  pel  Contracte
Programa de Serveis Socials.
En referència a l’increment de la despesa, digué que moltes de les coses que genera aquest
increment  són  coses  que  no  depenen  directament  de  l’Ajuntament  com  poden  ser  els
subministraments amb un increment de 4 milions d’euros sobre el pressupost a l’any 2022. Pel
que  fa  a  la  càrrega  financera,  informà  que  s’han  apujat  els  tipus  d’interès  i  hem  de
pressupostar 2,2 milions més de càrrega financera. Per altra banda, quan els pressupostos
generals  de l’Estat  aproven l’increment  de retribucions salarials,  això  ens impacta  en 5,5
milions  d’euros.  Explicà  el  Sr.  Isaac  Albert  que  també  hi  ha  dedicions  polítiques  com la
consolidació de polítiques i de serveis que suposa un augment de 3 milions d’euros. Digué
que  aquí  hi  ha  temes  de  neteja  i  de  transport  que  impacten  en  aquest  sentit.  Hi  ha  el
compromís de finalitzar l’any amb una plantilla de la policia municipal de 300 efectius. Al 2022
es va prendre la decisió d’augmentar en 46 agent més la plantilla de la policia municipal, al
2023 han d’entrar entre 15 i 20 nous agents, amb un impacte econòmic de 1,6 milions d’euros.
Continuà el Sr. Isaac Albert i explicà en referència a la distribució del pressupost ordinari que
40,45 milions van destinats al servei públic en concret el projecte de desplegament territorial,
optimitzar  serveis  i  empreses  municipals.  En  l’àmbit  de  l’espai  públic  i  sostenibilitat  es
destinaran  86,99  milions  d’euros  destinats  a  la  millora  de  la  seguretat,  la  neteja,  la
transformació  energètica  i  polítiques  de  sostenibilitat.  22,7  milions  d’euros  destinats  a
promoció econòmica i projecció de la ciutat. Esports i cultura, turisme innovació i audiovisual i
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dinamització comercial. En l’àmbit dels drets socials es destinaran 34,23 milions d’euro. L’àrea
de cicles de la vida es dota de 28,75 milions d’euros enfocats a l’escolarització i a la lluita
contra la segregació escolar
Continuà el Sr. Isaac Albert i en l’apartat d’inversions explicà que es disposa d’uns 22 milions
d’euros dels quals 13 milions provenen de recursos d’altres administracions i  de recursos
propis i els altres 9 milions provenen dels fons europeus Next Generation. Informà que hi ha
inversions en el servei públic en concret en desenvolupament informàtic, en els equipaments
municipals i en l'accessibilitat dels espais públics. En espai públic i sostenibilitat, inversions en
actuacions  al  territori,  en  manteniment  i  en  rieres.  En  l’àmbit  de  promoció  econòmica  i
projecció  de  la  ciutat  es  faran  inversions  en  l’àmbit  dels  polígons,  mercats,  equipaments
esportius  i  culturals  i  l’Antic  Ajuntament.  En  drets  socials  s’aposta  per  l’habitatge  i
l’accessibilitat de la via pública. En cicles de la vida s’actuarà en equipaments educatius i
equipaments de joventut.
En referència al Next Generation, el Sr. Isaac Albert explicà que en l’àmbit de turisme del
modernisme industrial hi ha un projecte de 4,3 milions d’euros amb una subvenció de 4,3
milions d’euros, explicà que encara no hi ha una resolució però som optimistes en aquest
sentit. Posà de manifest que això està bé per que hi han convocatòries que tot i que et donin
un part del projecte, l’Ajuntament ha d’aportar una altra part i això condiciona el pressupost.
En l’àmbit de rehabilitació d’edificis hi ha diferents projecte en marxa, Un es l’Antic Ajuntament
que ha estat atorgat amb un projecte de 950.000 euros i una subvenció de 647.000 euros. Hi
ha un altre en marxa amb un projecte de 7,5 milions d’euros amb una subvenció de 3 milions
d’euros al Vapor Cortés. Pel que fa a les rieres, informà que aquest ha estat denegat. En
l’àmbit d’agenda urbana s’ha atorgat amb resolució definitiva amb un import de 250.000 euros.
En  l’àmbit  de transformació  digital  i  modernització  de l’administració  s’ha  atorgat  amb un
pressupost de 1,3 milions d’euros i una subvenció de 832.000 euros. Pel Netx Generation de
zones de baixes emissions l’Ajuntament es va presentar a dues convocatòries, una ja ha estat
atorgada amb un projecte de 12,7 milions i una subvenció de 8,9 milions amb molt impacte a
la via pública i un segon que s’ha presentat però que encara no hi ha resolució definitiva per
un import del projecte de 11 milions d’euros, del qual s’han sol·licitat 7 milions d’euros de
subvenció i l’aportació municipal serà de 3 milions i mig d’euros. Recordà que son gairebé 40
milions d’euros d’inversions en fons europeus i es molt important per que l’Ajuntament te una
capacitat de fer entre 40 i 50 milions d’euros d’inversió en un mandat de quatre anys.
Finalment el Sr. Isaac Albert informà que s’ha presentat la proposta als Consells Municipals de
Districte, s’han fet les audiències públiques i s’ha fet reunions amb els agents socioeconòmics
de la ciutat. La idea es aprovar el pressupost al Ple extraordinari del 30 de novembre per que
puguin entrar en vigor l’1 de gener de 2023.

  Un cop finalitzada la presentació, la Presidència obrí el torn de preguntes.

Prengué la  paraula el  Sr.  Jaume Ávalos i  preguntà en que els hi  pot  afectar  les millores
tècniques vinculades a les entitats sense ànim de lucre. Per altra banda preguntà sobre la
ordenança de la via pública i la complexitat que es troben a l’hora de fer activitats i sol·licitar
els permisos i es refereix a la reunió prevista per tractar aquest tema i programada al mes de
gener. Comentà que si l’ordenança s’aprova ara i la reunió es fa al gener potser el feedback
no es el més adequat.
Respongué el Sr. Noel Duque i digué que a la reunió,  apart del tema de les ordenances es
tractaran també els circuits i la forma de relacionar-se, així con l’establiment d’unes fitxes de
treball i una calendarització amb el Servei de Via Pública.
El Sr. Isaac Albert afegí que les ordenances tenen un calendari molt  estricta per que han
d’entrar en vigor el dia 1 de gener.
Prengué la paraula el Sr. Miquel Àngel Gamell i explicà que el que s’ha modificat es l’excepció
de pagament que existia i que fins ara només estava prevista a entitats sense ànim de lucre
quan exercien activitats que no generaven cap tipus de rendiment econòmic  i ara el que es fa
es que totes aquelles activitats que generin un rendiment econòmic però que vagi destinat a la
pròpia finalitat de l’entitat o sigui generada per la pròpia entitat també estarà exempta. Es a
dir, només pagaria si es una entitat que organitzes un acte que fos en benefici d’un tercer.

Prengué la paraula la Sra. Cynthia Ramírez i preguntà si hi ha alguna partida pressupostaria
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per arreglar el pati de l’Escola Font de l’Alba.
Respongué el Sr. Isaac Albert i digué que educació te una partida per fer totes les reformes i
les millores que ha de fer a la ciutat. Afegí que la partida no es prou amplia per a fer front a
totes les millores que s’han de fer.

  
 Prengué la paraula la Sra. Susana Escalera i preguntà si hi ha alguna partida dintre de les
inversions d’espai públic i sostenibilitat per les rieres o em d’esperar a una nova convocatòria
dels Next Generation.
Respongué el  Sr.  Isaac Albert i  digué que el  tema de les rieres tenia i  te un pressupost.
Manifestà que s'estava presentant un projecte d’un import important. La voluntat en l’àmbit de
les rieres es manté però la inversió anirà més ràpid si som capaços d’aconseguir fons. Afegí
que hi ha recursos per fer el Pla Estratègic.

Prengué la paraula la Sra. Irene Sarlé i digué a nivell d'accessibilitat, que convida al Sr. Isaac
Albert a anar en cadira de rodes pel barri d’Ègara.
Prengué la paraula el  Sr.  Noel Duque i  digué que hi  ha un Next  Generation demanat en
referència al barri d’Ègara.
Afegí  el  Sr.  Isaac  Albert  que  un  Next  Generation  que  s’ha  demanat  contempla  una  part
important d'accessibilitat. Es un projecte de gairebé 13 milions d'euros i la subvenció son 9
milions i aquest està atorgat. Digué que no pot dir a quin ritme s’aplicarà però que es pot
mirar.

Prengué la paraula el Sr. Duque i tancà el torn de preguntes i acomiadà al Sr. Isaac Albert i
al tècnics municipals i agraí la seva presencia.

3. Informacions de Presidència

El Sr. Noel Duque informa que s’han iniciat la fase 1 de les obres del Parc de la República en
el seu tram nord amb l’ampliació dels vestuaris del Club Sant Pere Lumen.

En relació al projecte de barris saludables s’informa que des de Ciutadania i Convivència ja 
s’està concretant la proposta d’integració i cohesió adreçat a la població nouvinguda amb 
l’escola Sant Llorenç
Sobre l'apertura dels centres cívics els caps de setmana es va demanar a les entitats del 
consell i del districte que fessin propostes de quins tipus d’activitats volien fer i de moment no
hi ha hagut cap resposta.

El Sr. Noel Duque informa sobre el Mercat de l’intercanvi que que primera vegada es farà a 
Can Tusell. Hi ha 25 parades sol·licitades. Es farà una prova pilot el dia 30m de desembre i 
s’intentarà que es pugui fer cada mes.

Recorda que el proper 25N a la plaça de la Immaculada a les 19.00h es farà l’acte de cada 
any amb intervencions de les entitats del districte i la lectura del manifest contra les 
violències masclistes i convida a la participació.

3. Precs i preguntes

Pren la paraula  la  Sra.  Ana Maria  Fernández i  comenta en referència a les activitats  dels
centres cívics que ja es va enviar el llistat amb les activitats proposades
Pren la  paraula  la Sra.  Eva Gou i  comenta que si  que hi  va haver una pluja  d'idees molt
interessant però que des de el servei s'esperava una major concreció respecte a les propostes
d’activitats. Comenta la Sra. Eva Gou que es revisarà i es reconduirà.

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària President
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Eva Gou Quintana Noel Duque Alarcón
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